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Abstract (en)
In order to achieve a clear printed image which is, in particular, free from so-called "gear marks", the metering roller in a damping mechanism for an
offset printing machine having a pair of rollers comprising an applicator roller and a metering roller driven is driven by a gear wheel which engages
with a driving gear in a gear train, the applicator roller being driven exclusively by friction and braking moments acting on the applicator roller being
compensated to such an extent by such a high circumferential speed of the metering roller relative to an associated plate cylinder that the applicator
roller, in a continuous printing position of the damping mechanism, rotates with a circumferential speed which is in the order of 0.5 to 2.0% lower
than the circumferential speed of the plate cylinder.

Abstract (de)
Zur Erzielung eines sauberen Druckbildes, das insbesondere frei von sogenannten "Zahnstreifen" ist, werden in einem Feuchtwerk für eine Offset-
Druckmaschine mit einem Walzenpaar aus einer Auftragwalze und aus einer Dosierwalze die Dosierwalze als einzige Walze des Walzenpaares von
einem Zahnrad angetrieben, das mit einem Triebrad eines Zahnradgetriebes kämmt, die Auftagwalze ausschließlich über Friktion angetrieben und
an der Auftragwalze angreifende Bremsmomente durch eine gegenüber einem zugeordneten Plattenzylinder derart erhöhte Umfangsgeschwindigkeit
der Dosierwalze soweit kompensiert, daß die Auftragwalze in einer Fortdrucklage des Feuchtwerks mit einer Umfangsgeschwindigkeit rotiert, die in
der Größenordnung von 0,5 - 2% kleiner ist als die Umfangsgeschwindigkeit des Plattenzylinders.
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